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W Mieście Mody „Ptak miała 
miejsce uroczysta inaugura-
cja nowego sezonu w branży 
odzieżowej, połączona z pre-
zentacją nowych kolekcji. Głów-
nym akcentem było otwarcie 
zmodernizowanej hali S z 250 
pawilonami handlowymi.

W otwarciu hali S uczestniczyli m.in. burmistrz 
Rzgowa Mateusz Kamiński, zastępca burmi-
strza Monika Pawlik, wiceprzewodniczący 
Rady Miejskiej w Rzgowie Marek Bartoszew-
ski i Zbigniew Cisowski, przewodniczący Rady 
Nadzorczej Ptak – Albert Ptak, wicemarszałek 
województwa łódzkiego Andrzej Górczyń-
ski, a także wicestarosta powiatu łódzkiego 
wschodniego Ewa Gładysz.

Burmistrz Mateusz 
Kamiński wyraził słowa 
szacunku wobec kupców 
i producentów, którzy 
od ponad 30 lat tworzą 

absolutnie wyjąt-
kowe na skalę eu-
ropejską centrum 
handlowo-wysta-

wienniczo-rozrywkowe, mocno powiązane 
z rozwojem gminy Rzgów.

(WK), Fot. Ptak Fashion City, 
Ryszard Poradowski, MP

W Mieście Mody Ptak W Mieście Mody Ptak 
otwarto halę „S”otwarto halę „S”
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Od 1 września 2023 r. zmienia się adres Powia-
towego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego dla 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego. Nowy adres to:

Urząd Miejski w Koluszkach 
95–040 Koluszki 

ul. 11 Listopada 65, pok. 321

Aktualne pozostaną wszelkie dane kontak-
towe: numery telefonów, adresy mailowe, adres 
strony internetowej. Powiatowy inspektor nad-
zoru budowlanego prosi o uwzględnienie po-
wyższej zmiany przy wysyłaniu dokumentów.

SpoKREWnieni – pod takim hasłem odbędzie 
się zbiórka krwi, organizowana w niedzielę, 
17 września 2023 r. w Hali Sportowej GOSTiR, 
w godz. 9–13 przez Stowarzyszenie Kaprala 
Wojtka w Rzgowie w GOSTiR Rzgów.

Nadzór budowlany 
od 1 września br. 
w Koluszkach

SpoKREWnieni SpoKREWnieni 
zapraszajązapraszają
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Straże pożarne

Gmina uzyskała dotację celową na zakup lek-
kiego samochodu rozpoznawczo-ratowniczego 
dla OSP Bronisin Dworski wraz z niezbędnym 
wyposażeniem z Funduszu Pomocy Pokrzyw-
dzonym oraz Pomocy Postpenitencjarnej – 
Funduszu Sprawiedliwości w wysokości 230 
tys. zł. Wkład własny gminy Rzgów wyniesie 
5 tys. zł. Przygotowywany jest przetarg na za-
kup pojazdu. Ponadto OSP Rzgów otrzyma 11,35 
tys. zł na wymianę drzwi.

Dla dzieci
5 tys. złotych na organizację wyjazdowych 
warsztatów integracyjnych dla dzieci ze Sta-

rowej Góry otrzyma Gminny Ośrodek Sportu, 
Turystyki i Rekreacji, który zrealizuje to zada-
nie. Po zamknięciu umów, związanych z do-
wozem uczniów do szkół oraz uczniów niepeł-
nosprawnych w poprzednim roku szkolnym, 
powstała nadwyżka finansowa w wysokości 18, 
32 tys. zł, która zostanie przeznaczona na zwrot 
kosztów przewozu uczniów niepełnospraw-
nych do placówek oświatowych, organizowane-
go przez rodziców w roku szkolnym 2023/2024.

Inwestycje drogowe 
i infrastrukturalne
Przebudowa ulicy Granitowej w Bronisinie 
Dworskim rozpocznie się jeszcze w tym roku. 

To zadanie inwestycyjne zostało poszerzone 
o oświetlenie, co wymaga uzgodnień formal-
nych. Inwestycja dotycząca 1,4 km ul. Granito-
wej, po przeszacowaniu kosztów, jest obliczana 
na około 5 mln zł. Przewidywane jest wydłuże-
nie okresu realizacji do 2024 roku.

Zadanie inwestycyjne: Projekt i przebu-
dowa ul. Usługowej i Śniadeckiego w Starej 

Gadce i Starowej Górze (2022–2023) o war-
tości 230 tys. zł będzie zrealizowane w tym 
roku. 50 tys. zł na wykup gruntów na potrzeby 
komunalne gminy Rzgów zostało przesunięte 
na wykup prywatnych urządzeń wodnokana-
lizacyjnych i na wydatki związane ze służebno-
ścią. Samorząd rzgowski z mocy prawa musiał 
zabezpieczyć środki finansowe na przejęcie 
na własność gminy fragmentów sieci, wybudo-
wanych przez osoby prywatne, które w latach 

2019–2022 otrzymały od Gminnego Zakładu 
Wodociągów i Kanalizacji warunki techniczne 
na budowę sieci.

To tylko niektóre, ważniejsze zmiany w bu-
dżecie, uchwalone 26 lipca 2023 r. podczas ob-
rad Rady Miejskiej w Rzgowie.

Tekst i fot. Włodzimierz Kupisz

Burmistrz Rzgowa Mateusz Kamiński wraz 
z sołtysami i druhami OSP z naszej gminy 

oraz ks. proboszczem rzgowskiej parafii ode-
brali w Urzędzie Marszałkowskim w Łodzi cze-
ki, potwierdzające otrzymanie dofinansowania 

w ramach programu „Sołectwo na plus” oraz 
funduszy zewnętrznych z puli dla OSP i na od-
nowienie zabytku.
•  Po 12 tys. zł otrzymały sołectwa – Kalinko, 

Rzgów I i Bronisin Dworski.

•  Po 20 tys. zł otrzymały jednostki OSP w Praw-
dzie, Guzewie, Starowej Górze i Kalinie.

•  Na odnowienie XVIII-wiecznego ołtarza w ko-
ściele parafialnym przeznaczono 100 tys. zł 
z programu „Łódzkie ratuje zabytki”. Środki, 
w sumie 216 tys. zł zostały przyznane przez 
Urząd Marszałkowski w Łodzi, z pewnością 
zostaną dobrze zainwestowane.

W uroczystości samorząd województwa re-
prezentowali: wicemarszałek Piotr Adamczyk 
oraz radny Sejmiku Województwa Łódzkiego 
Dariusz Rogut. Burmistrz Mateusz Kamiński po-
dziękował obu samorządowcom za dobrą współ-
pracę z gminą Rzgów. WK, Fot. UM w Łodzi

Podczas lipcowej LXIV sesji Rady Miejskiej burmistrz 
Rzgowa Mateusz Kamiński przedstawił projekt uchwały 

w sprawie zmian po stronie przychodów i wydatków 
w budżecie, która została przyjęta przez radnych.

O ZMIANACH O ZMIANACH 
BUDŻETOWYCH BUDŻETOWYCH 
NA SESJINA SESJI

Wsparcie dla sołectw, 
strażaków i parafii
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Zakończyły się prace wyburzeniowe, ni-
welacyjne i porządkowe przed Gminnym 

Ośrodkiem Kultury w Rzgowie. Jak poinfor-
mowała Justyna Błach, kierownik Referatu Go-
spodarki Przestrzennej UMR, plac z zabudowa-
niami o pow. 2624 m2 gmina kupiła w ub. roku 
za 900 tys. zł od osoby fizycznej. Zakup miał 
związek z planami powiększenia parkingu dla 
potrzeb gości dużych imprez, organizowanych 

w GOK i w GOSTiR. – Na dziś, precyzyjne określe-
nie przeznaczenie placu jako miejsca inwestycji 
nie jest jeszcze do końca pewne – twierdzi Mo-
nika Pawlik, wiceburmistrz Rzgowa.

Prace związane z wyburzaniem ruder i wy-
wozem gruzu powierzono 5-osobowej ekipie 
pracowników komunalnych. Mieli do dyspo-
zycji dwa ciągniki z przyczepami oraz dwie 

koparki. Samo wyburzanie trwało 8 dni robo-
czych. Do tego trzeba doliczyć 5 dni na utwar-
dzenie 6-metrowego pasa tymczasowych 
miejsc postojowych na przynajmniej 15 aut.

Gruz został wywieziony i zostanie wyko-
rzystany do utwardzania dróg w gminie. Znik-
nięcie ruin zmieniło diametralnie widok wokół 
Domu Kultury, który jest miejscem reprezenta-
cyjnym. Fot. WK i UM w Rzgowie

W środę, 9 sierpnia w Grodzisku pozy-
tywnie zakończył się odbiór techniczny 

oświetlenia ledowego i monitoringu na placu 
zabaw. Jak powiedział sołtys Grodziska-Kon-
stantyny takie doposażenie powstało z inicjaty-
wy Rady Sołeckiej, a pomysł poparto na zebra-
niu wiejskim. Przedsięwzięcie kosztowało 62,5 
tys. zł z budżetu gminy i funduszu sołeckiego.

Jak nas poinformowała Iwona Kowalczyk, 
kierownik Referatu Inwestycji UMR, w skład 
instalacji wchodzi sześć kamer monitoringu. 
Można wracać do obrazu nagranego w ciągu 

ostatnich 14 dni. Obraz jest bardzo wysokiej 
rozdzielczości, a w nocy kamera rejestruje ob-
raz z wykorzystaniem podczerwieni.

Gdyby piorun uderzył w któryś z dwóch 
nowych masztów oświetleniowych, wyłado-
wanie zniszczy tylko bezpiecznik, który jest ła-
twy do wymiany. Skrzynka elektryczna posiada 
własne… ogrzewanie na wypadek dotkliwych 
mrozów. Włączanie światła ledowego jest cza-
sowo ściśle zaprogramowane czasowo.

Marek Bartoszewski, wiceprzewodniczący 
Rady Miejskiej w Rzgowie, który podpisem 
zaakceptował odbiór techniczny oświetlenia 
i monitoringu cyfrowego przyznał, że boisko 
obok placu zabaw i siłowni na świeżym po-
wietrzu powstało ponad ćwierć wieku temu. 
W ostatnich latach obiekt został godnie dofi-
nansowany i bardzo dobrze się sprawdza jako 
bezpieczny teren rekreacyjno-sportowy.

Dokładnie w terminie określonym w umo-
wie gminy z wykonawcą zakończył się ostatni 
etap remontu remizy strażackiej w Bronisinie 
Dworskim. Jak poinformowała podczas odbio-
ru technicznego Iwona Kowalczyk, kierownik 
Referatu Inwestycji Urzędu Miejskiego w Rzgo-
wie – jakość wykonania jest bez zarzutu.

W piątek, 11 sierpnia, złożono oferty na prze-
targ w sprawie przebudowy ul. Ogrodowej 
w Rzgowie na odcinku 999 m. I tu prawdziwa 
sensacja – zgłosiło się aż pięciu potencjalnych 
wykonawców. Najwyższa proponowana cena 
to 7,6 mln zł, a najniższa to 5,378 mln zł.

– Otwarcie ofert nie oznacza natychmiasto-
wego wskazania wykonawcy, z którym samo-
rząd rzgowski podpisze umowę – powiedziała 
Iwona Kowalczyk, kierownik Referatu Inwesty-

cji IMR. – Oczywiście, wszystkie oferty poddamy 
dokładnej analizie i dopiero wtedy wyłonimy 
przedsiębiorstwo wykonawcze.

Zadanie będzie realizowane głównie 
z udziałem Rządowego Funduszu Polski Ład: 
Program Inwestycji Strategicznych, na pod-
stawie wstępnej promesy. Kwota dofinansowa-
nia – maksymalnie 5,71 mln zł, reszta kosztów 
remontu to wkład własny gminy.

Zakres głównych robót obejmuje: przebu-
dowę jezdni drogi powiatowej nr 2909E, w tym 
sfrezowanie sfatygowanej warstwy asfaltu, ro-
zebranie podbudowy z kruszywa wraz z wy-
konaniem nowego koryta, wykonanie nowej 
nawierzchni jezdni o szer. 5,5–6,0 m, budowę 
i przebudowę chodnika ze zjazdami z kostki 
betonowej.

Jak poinformował Referat Inwestycji UMR, 
Zarząd Wód Polskich w Sieradzu wydał 
pozwolenie wodnoprawne na przykry-

cie 22-metrowego odcinka rowu, zasilającego 
wodą staw w Guzewie. Na tę chwilę odkryty 
rów jest gęsto zarośnięty trzcinami i tworzy 
błotniste koryto. Przykryty jest tylko odcinek, 
którym przebiega alejka otaczająca staw.

To właśnie w tym miejscu będzie podłączo-
na rura o średnicy 60 cm zakończona studnią 
wpustową. Trzeba wybudować wlot rurociągu 
z przyczółkiem betonowym i zabezpieczony 

kratą. Dno skarpy przy wlocie rurociągu zo-
stanie wyłożone ażurowymi płytami.

Przykrycie rowu powiększy teren re-
kreacyjny. Po jego uporządkowaniu zosta-
nie wykorzystany na budowę placu zabaw. 
Przedsięwzięcie to wymaga jednak przyjęcia 
miejscowego planu zagospodarowania tere-
nu, co będzie możliwe na sesji Rady Miejskiej. 
Plan ten uprawomocni się w październiku lub 
listopadzie. Na urządzenie placu zabaw zare-
zerwowano ok. 20,5 tys. zł.



GUZEW

RZGÓW

Plac zabaw na rowie

Rudery 
zniknęły…

Remiza OSP 
jak nowa

Oblegany przetarg 
na Ogrodową

GRODZISKO

BRONISIN DWORSKI

RZGÓW

Kolumnę opracował (teksty i foto): 
Włodzimierz Kupisz

W obiektywie 
sześciu kamer
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Burmistrz Rzgowa Mateusz Ka-
miński, sołtys Henryk Garusiński 
i inspektor nadzoru budowlane-
go Jarosław Zyzik oglądali postę-
py prac przy brukowaniu czterech 
ulic: Kwiatowej, Liliowej, Różanej 
i Kaczeńcowej o łącznej dł. 679 m 
na os. Gospodarz.

– To osiedle powstało ćwierć wieku temu na tere-
nach popegeerowskich, podzielonych na działki 
budowlane i sprzedanych przez gminę – wyja-

śnia burmistrz Mateusz Kamiński. – Standard 
życia mieszkańców znacznie podniosły inwe-
stycje sfinansowane w dużej części z funduszy 
zewnętrznych. W 2022 r. kanalizację sfinanso-
wał w trzech czwartych Rządowy Fundusz In-
westycji Lokalnych. Teraz remont nawierzchni 
czterech ulic jest możliwy dzięki pieniądzom 
z Programu Rządowego Funduszu Polski Ład 
w wysokości prawie 2 mln zł przy całkowitym 
koszcie inwestycji 2,190 mln zł. W ramach tej 
inwestycji ułożono m.in. 220 m wodociągu. 
Osiedle zyskało oświetlenie uliczne 8 lat temu, 
doprowadzono także gaz.

Po wykonaniu odkrywek i badań gruntu, 
na dwóch odcinkach ulic Różanej i Kaczeńcowej 
trzeba było sięgnąć po technologię, która w języ-
ku budowlańców nazywa się wykonaniem „ma-
teraca”. Na gruncie niestabilnym, podmokłym 
podbudowę jezdni wzmacnia się specjalną kon-
strukcją, co prowadzi do ustabilizowania gruntu.

Na skrzyżowaniu Kwiatowej i Liliowej trze-
ba było złagodzić łuk skrętu, aby kierowcy nie 
darli opon o krawężnik. W ul. Liliowej odcin-

kowo zmieniono profil terenu, aby umożliwić 
prawidłową pracę podciśnieniowej kanalizacji 
sanitarnej. Zmieniono konstrukcję podbudowy 
ulic pod ażurowymi płytami w celu szybszego 
odbioru wód opadowych. Wykonawca ma rok 
od podpisania umowy z samorządem rzgow-
skim na przebudowę ulic, czyli wiąże go ter-
min 31 marca 2024 r. Jednak wiele wskazuje 
na to, że nawierzchnia ulic może być gotowa 
już lada miesiąc.

W Starowej Górze przy ul. Centralnej, 
na terenie rekreacyjnym doszło 
do spotkania mieszkańców z bur-

mistrzem Mateuszem Kamińskim, zastępcą  
Moniką Pawlik, Iwoną Kowalczyk – kierow-
nikiem Referatu Inwestycji UMR, Stanisławem 
Zaborowskim – przewodniczącym Komisji 
Spraw Społecznych RM i Dymitrem Jędryką, 
projektantem przebudowy ul. Podłogowej.

Ulica o długości 650 m będzie wyremon-
towana w cyklu 2-letnim, przy czym I etap do-
tyczy odcinka od strony ul. Centralnej, a drugi 
zostanie zrealizowany w przyszłym roku, bo-
wiem trzeba uregulować kwestie prawne.

– W tegorocznym budżecie mamy zarezer-
wowane na tę inwestycję 1,5 mln zł – poinfor-
mowała Iwona Kowalczyk, szefowa inwestycji 
w rzgowskim ratuszu.

Projektant Dymitr Jędryka odpowiadał 
na pytania mieszkańców i pokazywał wszystko 
na projekcie. Ulica Podłogowa to droga o ma-
łym natężeniu ruchu, cicha i taki charakter za-
chowa. Jej szerokość waha się między 5 a 5,5 m. 
Po remoncie zyska brukowany pas jezdny oraz 
pobocze przepuszczające deszczówkę, wyłożo-
ne ażurową, ekologiczną nawierzchnią z two-
rzywa sztucznego. Otwory będą wypełnione 

żwirem, a z czasem przebije się tu trawa. Po-
dobne rozwiązania zastosowano już w Starowej 
Górze i dobrze się sprawdzają.

– Proszę państwa, nie możemy obiecać, 
że pierwszą część ulicy zdążymy przebudować 
jeszcze w tym roku, bo to w głównej mierze za-
leży od pogody – podkreślał burmistrz Mateusz 
Kamiński. – Ale możliwe, że również w listo-
padzie roboty będą przebiegać bez większych 
zakłóceń i wtedy cześć ulicy zostanie przebu-
dowana. Najważniejsze, że niebawem ogłosimy 
przetarg na remont.

Potrzebny 
drogowy 
„materac”

Spotkanie z mieszkańcami 
w sprawie ul. Podłogowej

GOSPODARZ

STAROWA GÓRA 

W środę, 23 sierpnia, rozpoczęła się kolej-
na inwestycja kanalizacyjna. To efekt 

umowy podpisanej niedawno w rzgowskim ra-
tuszu z Jadwigą Piech, właścicielką firmy Edan 
z Bełchatowa. Chodzi o budowę kanalizacji 
w ul. Kamiennej i Glinianej w Rzgowie. Cena 
wynosi 143,3 tys. zł.

– Celem inwestycji jest rozbudowa kanali-
zacji sanitarnej grawitacyjnej na odcinku 141 m, 
o przekroju rury 20 cm – poinformował Konrad 
Wira, inspektor nadzoru wodno-kanalizacyj-
nego z Urzędu Miejskiego w Rzgowie. Zadanie 
obejmuje montaż czterech studni rewizyjnych 
z kręgów betonowych. Umowa przewiduje 
także w ramach rozbudowy istniejącej już sieci 
– położenie 11-metrowego odcinka kanalizacji 
w ul. Glinianej, z jedną studnią rewizyjną.

Kanalizacja 
dla dwóch ulic

RZGÓW

Kolumnę opracował (teksty i foto): 
Włodzimierz Kupisz
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Na początki sierpnia w rzgow-
skim ratuszu zakończyła się 
sesja letnia dla nauczycieli. 
Rekordowo, aż 8 nauczycieli 
zdawało podczas jednej sesji 
na stopień nauczyciela miano-
wanego. Trzeciego dnia egza-
minów swoją wiedzą musiało 
się wykazać np. trzech nauczy-
cieli wychowania fizycznego.

Według Marty Pietrusińskiej i Pauliny Biesiac-
kiej, które prowadziły postępowania egzami-
nacyjne, wszyscy zdający wykazali się rozległą 

wiedzą oraz umiejętnościami w po-
sługiwaniu się narzędziami multime-
dialnymi – ocenionymi na dziewiątki 
i dziesiątki (w skali ocen 1–10).

W skład komisji egzaminacyjnej 
na stopień nauczyciela mianowane-
go wchodzą – poza przedstawicielem 
Urzędu Miejskiego – po dwóch eksper-
tów wybieranych z listy ministerialnej, 
wizytator wskazany przez kuratora 
oświaty i wychowania oraz dyrektor 
szkoły/przedszkola, w którym pracu-
je zdający. Troje zdających zaprosiło 
do swojej komisji także przedstawiciela ZNP.

Egzamin na stopień nauczyciela miano-
wanego jest o tyle trudny, że nie ma do niego 

podręczników. Zakres pytań jest szeroki – 
od przepisów prawa oświatowego, rozporządzeń 
wykonawczych, z zakresu pomocy psycholo-

giczno-pedagogicznej, obowiązków nauczycie-
la, a nawet organizowania wycieczek. Egzamin 
jednej osoby trwa około godziny. Kończy się 
złożeniem ślubowania, które przyjmował bur-

mistrz Rzgowa Mateusz Kamiński.
Z kronikarskiego obowiązku od-

notujmy, że postępowania egzami-
nacyjne przeprowadzono dla: Anny 
Kawełczyk, Patrycji Janus oraz Syl-
wii Bieganowskiej, nauczycieli Szko-
ły Podstawowej im. Jana Długosza 
w Rzgowie; Małgorzaty Szpotan oraz 
Jadwigi Mikołajczyk – nauczycieli 
Przedszkola Publicznego w Rzgowie; 
Marcina Kaczmarka – nauczyciela 
Szkoły Podstawowej im. K. Maku-
szyńskiego w Guzewie; Damiana 
Słomczyńskiego i Marcina Łukaszew-

skiego – nauczycieli Szkoły Podstawowej im. 
J. Długosza w Rzgowie. Gratulujemy!

Tekst i fot. Włodzimierz Kupisz

Nauczyciele z wysoką punktacją

Uczestnicy akcji wakacyjnej GOK zawita-
li 2 sierpnia do edukacyjnej pasieki w Lipce 
„Pszczeli świat”. Tam dowiedzieli się, jak waż-
ne są pszczoły, posmakowali różnych rodzajów 
miodów oraz zwiedzili pasiekę. Obserwowali 
pracę tych niezwykle pożytecznych owadów 

oraz poznali samą królową. Mogli również 
nacieszyć się naturą i przyjemnie spędzić czas 
na skraju Krajobrazowego Parku Wzniesień 
Łódzkich. Ważnym punktem wyjazdu było 
oczywiście tradycyjne ognisko i pieczenie kieł-
basek. Tekst i fot. GOK

We wtorek, 7 sierpnia 2023 roku do Rz-
gowa przyjechała w dwudniowe od-

wiedziny grupa przedstawicieli Regionalnego 
Ośrodka Polityki Społecznej z Poznania.

Jak poinformowała Oksana Polańska, spe-
cjalista ds. sieciowania w poznańskim ośrod-
ku, studyjna wizyta ma charakter wymiany 
doświadczeń działaczy sportowych, instrukto-
rów sportu ukierunkowanych na pracę z oso-

bami z niepełnosprawnościami, przedstawicieli 
warsztatów terapii zajęciowej, samorządowców 
i animatorów fundacji np. Płyńmy Dalej z Ło-
dzi czy Podaj Dalej z Konina.

Spotkanie z gośćmi było okazją do pokaza-
nia doświadczeń i dokonań rzgowskiego samo-
rządu oraz GOSTiR. Burmistrz Rzgowa Mateusz 
Kamiński mówił o rozwoju dróg rowerowych 
w naszej gminie, uwagi rowerzystów wpłynę-

ły na zmianę nawierzchni tras rowerowych 
nowych odcinków – z brukowanej na gładką 
asfaltobetonową.

Burmistrz wspomniał o fenomenie tzw. 
drugiego rzgowskiego centrum, w którym 
w symbiozie żyją: ośrodek dziennego pobytu, 
przychodnia zdrowia z częścią rehabilitacyjną, 
szkoła podstawowa, przedszkole, Hala Sporto-
wa, Orlik i Dom Kultury z biblioteką. Zwrócił 

uwagę na potrzeby osób niepełnosprawnych 
i seniorów, które są tu realizowane. W odpo-
wiedzi na pytania gości, mówił też o przyna-
leżności Rzgowa do sieci miast dobrego życia 
„Cittaslow”, o tym, jak są realizowane pomysły 
prozdrowotne i wprowadzane rozwiązania pro-
ekologiczne. W GOSTiR organizuje się zarów-
no niszowe wydarzenia, jak np. Mistrzostwa 
Polski w Siatkonodze oraz masowe zajęcia dla 
uczniów, na które zaprasza się cyklicznie lek-
koatletów olimpijczyków. Wydarzeniem było 
ostatnio udostępnienie Hali Sportowej pasjo-
natom gier planszowych z całej Polski.

Dyrektor GOSTiR Radosław Bubas opowia-
dał gościom o unikatowych zajęciach Zdrowy 
Kręgosłup, w których uczestniczy jednocze-
śnie 80 osób, o halowych zawodach konnych 
dla dzieci bez koni, o turniejach szachowych 
dla 200 graczy i komercyjnej Gali MMA dla 800 
gości, która przynosi dochody. 

Ewa Szmitka, sekretarz Zarządu GLKS Za-
wisza Rzgów, poinformowała o inicjatywie 
samorządu rzgowskiego, który wprowadził 
mikrogranty po 3–4 tys. zł dla organizatorów 
imprez dla mieszkańców, którzy wcale nie 
muszą pochodzić z gminy czy reprezentować 
organizacji pozarządowych. Tekst i fot. WK

Poznali samą królową…

Wielkopolanie z wizytą studyjną w RzgowieWielkopolanie z wizytą studyjną w Rzgowie
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W piątek, późnym popołu-
dniem, 18 sierpnia odbył się 
trzeci i ostatni etap malowania 
wspomnień z wakacji w Staro-
wej Górze.

Dzieci namalowały pół setki prac. Ko-
misja konkursowa postanowiła nagro-
dzić 20 najlepszych autorów różnych 

grupach wiekowych. Zestawy upominkowe 
dostarczył Urząd Miejski w Rzgowie oraz sta-
rostwo. Nagrody wręczali: burmistrz Rzgowa 
Mateusz Kamiński, Marta Stasiak z zarządu 
powiatu oraz Stanisław Zaborowski, przewod-

niczący Komisji Spraw Społecznych Rady Miej-
skiej w Rzgowie.

Trzy piątkowe spotkania przy sztalugach 
pod kierunkiem Ewy Majdzińskiej – instruk-
torki plastyki w GOK odbywały się tradycyjnie 
na terenie rekreacyjnym przy ul. Centralnej 
w Starowej Górze. Inicjatorem plenerów ma-
larskich jest radny Stanisław Zaborowski.

Organizatorami malowania w plenerze 
w Starowej Górze były: Gminny Ośrodek Kul-
tury w Rzgowie pod dyrekcją Joanny Papugi-
-Rakowskiej, Rada Sołecka z sołtysem Anną 
Wielgosz i Kółko Rolnicze w Starowej Górze. 
Impreza odbywała się tradycyjnie pod Hono-
rowym Patronatem Burmistrza Rzgowa. Tego 
popołudnia można było nie tylko błysnąć ta-

lentem plastycznym, ale również skorzystać 
z tyrolki, placu zabaw, stołu z piłkarzykami 
oraz siłowni na świeżym powietrzu. Zwień-
czeniem malarskiego pleneru pod hasłem ma-
lowania wspomnień z wakacji było rozpalenie 
ogniska, nad którym uczestnicy upiekli kiełba-
ski i chleb. Do zobaczenia za rok.

Tekst i fot. W. Kupisz

MALOWANE MALOWANE 
WAKACJEWAKACJE

Do 11 sierpnia trwały tygodniowe „Letnie 
Warsztaty Artystyczne” w Domu Kultury 

w Rzgowie. Zajęcia rekreacyjne odbywały się 
zarówno w plenerze jak i w GOK. Uczestnicy 
warsztatów bawili się m.in. na nowym placu za-
baw w rzgowskim parku, którego modernizacja 
została sfinansowana przez firmę TME.

WK, Fot. GOK

Dobra zabawa na warsztatach GOK
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Podczas sobotniego bloku im-
prez zorganizowanych z okazji 
Dni Rzgowa na Stadionie Miej-
skim, najbardziej utalentowani 
sportowcy z gminy otrzymali 
nagrody pieniężne.

Sportowcy na start!

W grupie wyróżnionych znaleźli się:
Hubert Szczech, wicemistrz Polski kadetów 
w zapasach w kategorii 92 kg, Adrian Mar-
chewczyński, mistrz Polski w kulturystyce 
w kategorii Men’s Physique, Marek Rakowski, 
który zajął III miejsce Mistrzostwach Świata Ju-
niorów w Modelarstwie Lotniczym na Uwięzi 
(z powodu nieobecności Marka, nagrodę ode-
brał jego brat Mateusz, również modelarz).

Bardzo dobrze rokujący sportowcy odebra-
li nagrody z rąk burmistrza Rzgowa Mateusza 
Kamińskiego i Radosława Pełki, przewodni-
czącego Rady Miejskiej. Upominki i dyplomy 
wręczył ponadto prof. Zbigniew Rau, minister 
spraw zagranicznych oraz senator Krzysztof 
Kwiatkowski. Wśród gratulujących znalazła się 
również posłanka Małgorzata Niemczyk, wy-
bitna siatkarka, złota medalistka z 2003 roku.

Burmistrz Mateusz Kamiński przypomniał 
przy okazji zasługi Zbigniewa Raua, który bę-
dąc wcześniej wojewodą łódzkim, przyczynił 
się do sfinansowania z budżetu państwa inwe-
stycji przedszkolnych w gminie Rzgów.

Radośnie i z rozmachem
Widowisko przygotowane w sobotę na stadio-
nie przez GOK (dyr. Joanna Papuga-Rakowska, 
kier. muzyczny Marek Binkowski) oraz gminę 
Rzgów zadziwiało rozmachem. Było dużo sto-
isk gastronomicznych, z lodami, watą cukrową, 
zabawkami, a nawet z samochodami, ciekawe 

było stoisko z kamieniami 
naturalnymi. Natomiast 
dzieci tradycyjnie oblegały 
dmuchańce.

Rzgowski Chór „Came-
rata” pod dyrekcją Izabel-
li Kijanki zaprezentował się 

w programie obejmującym znane przeboje: 
Wszystko mi mówi, że mnie ktoś pokochał 
(Skaldowie), Takie ładne oczy (Czerwone Gi-
tary), Bo tylko w Rzgowie.

Na scenie wystąpili również uczestnicy sek-
cji wokalnej i hiphopowej GOK oraz gościnnie 

zespół Czarne Stopy, a dla najmłodszych 
– grupa „Stwory Głodomory”. 

Dodatkową atrakcją była 
degustacja gulaszu przy-

gotowanego na wielkiej 
patelni, na której zna-
komici kucharze zdo-
bywali niejednokrotne 
mistrzostwo Polski.

Rzgów świętuje i się bawi!Rzgów świętuje i się bawi!
W SOBOTĘ, 26 SIERPNIA NA STADIONIE ODBYŁA SIĘ WIELKA IMPREZA UPAMIĘTNIAJĄCA556. URODZINY MIASTA
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Gwiazdy dopisały

Największe tłumy mieszkańców i gości pojawi-
ły się na koncercie zespołu „Łobuzy”. To pol-
ski zespół wykonujący disco polo, założony 
w 2015 r. z inicjatywy Igora Pilewicza. Woka-
listą zespołu jest Bogumił Romanowski, znany 
pod pseudonimem Boogie lub wcześniej Di-
scomił. Zespół zadebiutował w 2015 singlem 

„Ona czuje we mnie piniądz”, 
który stał się ogólnopolskim 
przebojem.

Drugą gwiazdą był Nowa-
tor, właściwie Paweł Lipski, 
ur. w 1985 r. w Opocznie – 
polski raper, wokalista i autor 
tekstów, a także muzyk i kom-
pozytor. Absolwent szkoły 
muzycznej I stopnia w klasie 
fortepianu. Przez znaczny 
okres kariery utożsamiany 
ze sceną muzyki hiphopowej, 

równolegle tworzy pod własnym nazwiskiem 
w stylistyce popowej. W 2004 roku wystąpił 
w utworze „Nie ograniczaj mnie”. Popularność 
w kraju zyskał również jego utwór „Przez chwilę”.

Największym wydarzeniem tegorocznych 
Dni Rzgowa był niewątpliwie, bardzo udany, 
godzinny koncert Michała Wiśniewskiego. 
Przy okazji występu nie obyło się bez wzrusza-

jących wspomnień. Legen-
darny wokalista otrzymał 
od naszych władz pamiąt-
kową tablicę uliczną o treści: 
ulica Szczytowa 56 w Sta-
rowej Górze. Artysta kupił 
tu kiedyś dom i mieszkał 
pod tym adresem cztery lata. 
Ze współudziałowcem z Nie-
miec założył tu studia nagrań 
dla debiutantów muzycz-
nych. Wieczór zakończyła 
wspólna dyskoteka na trawie.

W sobotniej części Dni Rzgowa uczestniczy-
li m.in.: wiceburmistrz Monika Pawlik, sekretarz 
gminy Katarzyna Berczak-Lato, grupa radnych 
RM w Rzgowie, radne powiatowe Marta Stasiak 
i Klaudia Zaborowska-Gorzkiewicz.  Impreza 
odbyła się pod Honorowym Patronatem Bur-
mistrza Mateusza Kamińskiego, a partnerami 
wydarzenia były: Spółka Ptak SA, Mandoria Sp. 

z o.o. oraz Landcar, 
Sp. z o.o. SK.

* * *
Podczas imprezy prowadzona była akcja 
charytatywna siepomaga.pl/krzys-Zawada. 
Jej celem było wsparcie zbiórki 14 mln zł po-
trzebnych na leczenie w USA chłopca cierpią-
cego na dystrofię mięśniową. Lekarze amery-
kańscy chcą zastosować terapię genową, która 
może uratować i odmienić życie Krzysia.

Tekst i fot. Włodzimierz Kupisz

Amatorskie Koło Wędkarskie w Rzgowie prze-
prowadziło zawody dla dzieci i młodzieży 

na akwenie przy ul. Zielonej w Rzgowie, które 
tradycyjne w piątek zainaugurowały Dni Rzgowa.

Uczestniczyło 14 młodych zawodników. 
Pierwsze miejsca wywalczyli: Adrian Mie-
rzyński (karp 525 g), Alicja Kaźmierczak, 
Sylwester Majcher, Mateusz Wnuk, Ziemowit 

Piątkowski i Michalina Piątkowska. Nagrody 
wręczyli burmistrz Rzgowa Mateusz Kamiński 
i organizator Włodzimierz Kaczmarek. Nagro-
dy były bardzo atrakcyjne: wędka, kołowrotki, 
siatki na ryby oraz stojaki na wędki. Po zwa-
żeniu wszystkie ryby zostały wypuszczone 
do wody. Wydarzenie zakończyło się piecze-
niem kiełbasek nad ogniskiem.

WK

Inauguracja z wędkąInauguracja z wędką

Rzgów świętuje i się bawi!Rzgów świętuje i się bawi!
W SOBOTĘ, 26 SIERPNIA NA STADIONIE ODBYŁA SIĘ WIELKA IMPREZA UPAMIĘTNIAJĄCA556. URODZINY MIASTA
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Z książką za pan brat

Na tropach historii

Biblioteka Publiczna w Rzgowie zapra-
sza po nowości książkowe, które suk-
cesywnie włączane są do księgozbioru. 

Od początku roku zakupiono ponad 1000 eg-
zemplarzy książek z różnych dziedzin.

Choć nie brakuje wśród czytelników 
entuzjastów klasyki, najchętniej wypożycza-
ne są najnowsze hity. Lato to idealny czas 
na nadrobienie literackich zaległości, dlate-
go spieszymy z propozycjami. Prezentujemy 
subiektywny zestaw nowości, wśród których 
nie brakuje ambitnych powieści, sensacyj-
nych kryminałów, literatury dla dzieci i mło-
dzieży, a także książek popularnonaukowych:

Defne Suman „Milczenie Szeherezady” – 
powieść turecka, w której autorka pokazuje 

urodę, tradycje i kulturę dawnego Izmiru; 
w opowieść o losach kilku rodzin wplata 
także kilka wątków dla amatorów mocnych 
wrażeń i miłośników sensacji.

•  Mercè Rodoreda „Diamentowy plac” – 
rzecz o niełatwej miłości, której tłem jest 
zawierucha wojenna w Hiszpanii. Symbo-
liczny i poetycki styl katalońskiej pisarki po-
równuje się do twórczości Virginii Woolf, 
uwielbianej przez Rodoredę.

•  Valerie Perrin „Cudowne lata” – autorka 
rozchwytywanego „Życia Violette” powraca 
z powieścią o pięknej przyjaźni, która trwa 
na przekór ludziom i czasom.

•  Joanna Bator „Ucieczka niedźwiedzicy” – 
pisarka oplata czytelnika gęstą siecią opo-
wieści nieco magicznych, pełnych pułapek 
i niespodziewanych zwrotów.

•  Małgorzata Niemtur „Niebo nad Paryżem” 
– osadzona w osiemnastowiecznej Francji 
powieść napisany została z niezwykłą dba-
łością o każdy detal; bardzo udany debiut.

•  Katarzyna Ryrych „Historie nieoczywiste” – 
pisarka proponuje zestaw opowiadań z po-
granicza magii dla młodzieży, gustującej 
w literaturze z (lekkim) dreszczykiem. 

•  Anna Szczęsna „Przystań nad Wisłą” – po-
wieść o trudnym dzieciństwie bohaterki, jej 
wyborach życiowych i próbach uporządko-
wania dorosłego życia.

•  Edyta Świętek „Sekrety kobiecych dusz” – 
zamożni kuracjusze, wczasowicze i miesz-
kańcy Krynicy są bohaterami powieści, 
która otwiera sagę krynicką, pełną ciekawo-
stek o regionie, interesujących życiorysów 
i zwrotów akcji.

•  Bernard Minier „Paskudna historia” – na-
wet miłośnicy francuskiego pisarza zostali 

zaskoczeni tą powieścią o nieprzewidywal-
nym zakończeniu. Dla amatorów thrillerów.

•  Ake Holmberg „Ture Sventon na pustyni” 
– pięknie ilustrowana powieść detektywi-
styczna dla młodych czytelników. Bardzo 
sprytny detektyw trafia w sam środek prze-
stępczej intrygi. Czy poradzi sobie z wyzwa-
niem? Zapraszam do lektury.

•  James Patterson i Chris Grabenstein – se-
ria Max Einstein – bohaterka jest wybitną 
dwunastolatką, która wraz z grupą przyja-
ciół postawiona zostaje przed nie lada wy-
zwaniami. Kryzys wodny, tajna misja, rato-
wanie świata? Dla Max żadne wyzwanie nie 
jest zbyt wielkie. Seria dla młodszych czy-
telników.

Anna 
Malinowska

Dużo nowości Dużo nowości 
na koniec lata…na koniec lata…

Burmistrz Rzgowa Mateusz 
Kamiński i Włodzimierz Kacz-
marek, społeczny opiekun 
miejsc pamięci narodowej 
złożyli 1 sierpnia na cmentarzu 
w Starej Gadce kwiaty i zapalili 
znicze na grobie Ewy Widyk, 
łączniczki Powstania Warszaw-
skiego 1944 roku.

O godz. 17 samorządowcy – przy wtórze stra-
żackich syren – oddali hołd żołnierzom konspi-
racji w 79. rocznicę rozpoczęcia walk w stolicy.

Ewy Widyk z domu Bogdanowicz ps. „Nina” 
w wieku 18 lat jako łączniczka trafiła do oddzia-
łu AK na Starym Mieście. Po klęsce dzielnicy 
znalazła się wśród powstańców, którzy kanałami 
zostali ewakuowani do Śródmieścia. Wówczas 
doznała groźnego zakażenia poranionych nóg. 
Dalszą służbę pełniła w pododdziale porucz-
nika „Szarego” jako sanitariuszka. Po upadku 

powstania trafiła do obozu jenieckiego, któ-
ry wyzwoliły oddziały gen. Maczka. Trafiła 
na leczenie do Wielkiej Brytanii, a po powrocie 
do Polski była nauczycielką języka angielskiego 
w IV LO w Łodzi, w XXXI LO oraz w prywatnym 
liceum salezjanów. Tekst i fot. W. Kupisz

Na ostatniej uroczystości z okazji Dnia Żoł-
nierzy Wyklętych w Konstantynie ksiądz ka-
nonik Krzysztof Florczak obiecał ufundować 
maszt flagowy przed pomnikiem Żołnierzy II 
Konspiracji 1944–1956. Słowa dotrzymał. Flaga 
narodowa powiewa przed pomnikiem posta-
wionym w 1997 roku staraniem stowarzyszenia 
Byłych Więźniów Politycznych Okresu Stali-
nowskiego. (WK)

Pamięci Powstańców 1944Pamięci Powstańców 1944

Flaga na maszcie!Flaga na maszcie!
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3 sierpnia 2023 roku ksiądz 
kanonik Krzysztof Florczak, 
proboszcz rzgowskiej parafii 
podpisał w Ujeździe umowę 
ze Stowarzyszeniem Lokalna 
Grupa Działania BUD-UJ RA-
ZEM na dofinansowanie re-
montu w wysokości 45 tys. zł. 
Pierwotnym źródłem pienię-
dzy na dofinansowania jest 
Unia Europejska.

Parafia przeznaczy je na konserwację bardzo 
zniszczonego ok. 300-letniego obrazu Prze-
mienienia Pańskiego – mówi proboszcz 

Krzysztof Florczak. – Obraz ten jest opuszczany 
10 sierpnia i widoczny przez dwa tygodnie. Stano-
wi część remontowanego obecnie bocznego ołtarza 
św. Trójcy z 1720 r., który stanowi dzieło rzeźbia-
rza Stanisława Wolniewicza z Łasku. Przywróce-
nie tego ołtarza do pierwotnej świetności będzie 
w tym roku kosztowało łącznie 400 tys. zł.

Tegoroczny remont ołtarza jest możliwy 
także dzięki dotacji samorządu rzgowskie-

go w wysokości 195 tysięcy 
złotych. W części ta dotacja 
to również realizacja wnio-
sków mieszkańców z zebrań 
wiejskich z tzw. funduszu 
sołeckiego. Składają się 
na to dwie kwoty: 15 tys. zł 
od sołectwa Rzgów I oraz do-
tacja z sołectwa Kalino 
w wysokości 43 tysiące 70 zł. 
Proboszcz podpisał również 
umowę na 100 tys. zł dofi-
nansowania z Urzędu Mar-

szałkowskiego w Łodzi, a teraz w Ujeździe 
na 45 tys. zł ze Stowarzyszenia Lokalna Gru-
pa Działania BUD-UJ RAZEM. Brakującą kwo-
tę kosztów remontu ołtarz św. Trójcy pokryje 
parafia. Jak nam zdradził proboszcz, zostanie 
złożony kolejny wniosek o dofinansowanie re-
montu reszty zabytkowej świątyni, który kosz-
towałby ok. 2 mln zł.

Tekst i fot. Włodzimierz Kupisz

W niedzielę, 22 lipca 2023 roku w Rzgowie 
uczczono Dzień Walki i Męczeństwa 

Wsi Polskiej. To święto, które kilka lat temu 
zostało ustanowione ku czci, ku pamięci tych 
wszystkich chłopów, rolników, mieszkańców 

wsi, którzy zginęli w obronie Ojczyzny podczas 
II wojny światowej.

Obchody rozpoczęły się od zbiórki przed 
rzgowskim ratuszem i mszy w kościele parafial-
nym. Mieszkańcy, władze, poczty sztandarowe 

OSP i PSL oraz Rzgowska 
Orkiestra Dęta przeszli 
na teren rekreacyjny GO-
STiR, gdzie mieszkańcy wy-
słuchali okolicznościowych 
wystąpień m.in. Mateusza 
Kamińskiego – burmistrza 
Rzgowa.

W uroczystości wzięli 
udział m.in. radny Sejmi-
ku Województwa Łódz-
kiego Marek Mazur, wice-

starosta powiatu łódzkiego wschodniego Ewa 
Gładysz, burmistrz Rzgowa Mateusz Kamiński, 
wiceburmistrz Rzgowa Monika Pawlik, prze-
wodniczący Rady Miejskiej w Rzgowie Rado-
sław Pełka, Marek Bartoszewski – wiceprze-
wodniczący Rady Miejskiej w Rzgowie, prezes 
ZP PSL Klaudia Zaborowska-Gorzkiewicz, wi-
ceprezes ZW PSL Michał Sobczak, przewodni-
cząca Regiony Polski 2050 Ewa Szymanowska.

(opr. WK), fot. Katarzyna Rózga

PARAFIA ZYSKAŁA PARAFIA ZYSKAŁA 
DOFINANSOWANIEDOFINANSOWANIE

UCZCILI DZIEŃ WALKI UCZCILI DZIEŃ WALKI 
I MĘCZEŃSTWA WSII MĘCZEŃSTWA WSI

Projekt polegający na konserwacji obrazu Przemienia Pańskiego zostanie 
zrealizowany w ramach poddziałania 19.2 „Wsparcie na wdrażanie operacji 

w ramach strategii rozwoju lokalnego kierowanego przez społeczność” w ramach 
działania „Wsparcie dla rozwoju lokalnego w ramach inicjatywy LEADER” 

objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014–2020. 
Wartość dofinansowania 45 037 zł.

„Europejski Fundusz Rolny na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich: 
Europa inwestująca w obszary wiejskie”
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Dlaczego wciąż trzeba umawiać 
wizyty w tej sprawie?
Podjęliśmy taką decyzję w związku z dużą liczbą 
mieszkańców sąsiednich gmin obsługiwanych 
w naszym urzędzie, którzy stanowią niemal po-
łowę obsługiwanych interesantów. To między 
innymi wynik zniesienia kilka lat temu rejoni-
zacji w zakresie większości spraw obywatelskich 
oraz likwidacja w Łodzi kilku punktów obsługi 
spowodowała wzmożony ruch w ościennych dla 
Łodzi gminach. A Rzgów jest w tej szczególnej 
sytuacji, że codziennie przyjeżdżają do nas ty-
siące ludzi do pracy w centrum handlowym, 
a po drodze wygodnie im zatrzymać się u nas 
i złożyć np. wnioski o dowód czy w innych spra-
wach. Nie chcemy dopuścić do sytuacji, aby nasi 
mieszkańcy nie będą mieli możliwości załatwie-
nia spraw u nas, bo urząd będzie oblegany przez 
mieszkańców Łodzi, którzy często są odsyłani 
bezpośrednio ze wskazaniem naszego urzędu.

W sezonie urlopowym niemal 
każdemu zależało na załatwieniu 
sprawy na cito, a tymczasem 
na dowód czeka się około miesiąca.
Mieszkańcy mylnie uważają, że to gmina dru-
kuje dowody. A prawda jest taka, że na czas 
oczekiwania, jako gmina, nie mamy żadnego 
wpływu. Jest to obecnie zadanie Polskiej Wy-
twórni Papierów Wartościowych. Czasem ko-
lejka posuwa się tam szybciej, nieraz są to pełne 
4 tygodnie. My obsługujemy bardzo dużo inte-
resantów, składamy wiele wniosków i w związ-
ku z tym czekamy w długiej kolejce. W środku 
lata na wydanie oczekiwało prawie 150 dowo-
dów, a kolejnych 60 czekało na produkcję.

Co możemy poradzić w tej sytuacji 
mieszkańcom?
Zachęcam do sprawdzania terminów ważno-
ści dokumentów wcześniej, szczególnie jeśli 
planujemy podróż zagraniczną lub załatwianie 
spraw urzędowych.

Czyli to nie popandemiczne 
przyzwyczajenia decydują o czasie 
oczekiwania na dowód?
Rozważaliśmy różne scenariusze i rozwiązania 
zaistniałej sytuacji. Analizowaliśmy także to, 
jak obsługa jest organizowana w innych jed-
nostkach i wybraliśmy takie rozwiązanie, które 
w naszej ocenie, jest optymalne. Umawianie 
wizyt pozwala zaoszczędzić czas mieszkańców, 
który czekaliby najpierw w kolejkach, a później 
na wydanie dowodu. Umawiając wizytę intere-
santa wcześniej możemy ocenić czas potrzeb-

ny na obsługę sprawy, które są czasem proste, 
na kilka minut, a niekiedy wymagają godzin-
nej obsługi. Wprowadzone w 2021 roku zmia-
ny we wnioskach dowodowych spowodowały 
wydłużenie czasu obsługi. Ponadto usunięto 
możliwość wnioskowania online, co powoduje, 
że potrzebna jest co najmniej dwukrotna wizyta 
w urzędzie. Proces składania wniosku i odbie-
rania dowodu wiąże się także z koniecznością 
skanowania odcisków palców, co jest obecnie 
najsłabszym ogniwem działania aplikacji ob-
sługującej dowody osobiste. Dodatkowo doszły 
dane kontaktowe przekazywane do Systemu 
Rejestrów Państwowych, które obywatel po-
twierdza na miejscu w urzędzie oraz aktywa-
cja warstwy elektronicznej dowodu osobistego. 
Szacowany czas pełnej obsługi wniosku (od zło-
żenia wniosku po odbiór dowodu) w optymal-
nych warunkach to ok. 50 minut, chociaż oby-
watel spędza w urzędzie ok. 20–30 minut.

Brak kolejek sprawia jednak 
wrażenie, że nie ma potrzeby 
umawiania…
To niestety tylko wrażenie. Liczba załatwianych 
spraw w ciągu ostatnich 3 lat wzrosła w naszym 
USC o ponad 50%, a w dowodach osobistych 
o blisko 80%. W ubiegłym roku obsłużono 
ponad 1300 wniosków dowodowych i wydano 
ponad 600 odpisów aktu stanu cywilnego. Spo-
rządzono też ponad 120 aktów stanu cywilnego, 
zmigrowano do rejestru 300 aktów stanu cywil-
nego i dokonano 300 wpisów w aktach stanu cy-
wilnego w postaci wzmianek i przypisków, czyli 
odnotowano inne zdarzenia cywilne związane 
z danym aktem. W pierwszym półroczu tego 
roku już przyjęliśmy 695 wniosków o wydanie 
dowodu osobistego i wydaliśmy 395 odpisów. 
Sporządzono również ponad 60 aktów stanu 
cywilnego i przyjęto kilkadziesiąt oświadczeń. 

Jest też wiele spraw, które obsługiwane są bez 
udziału interesanta, na zlecenia innych urzędów, 
wnioski wpływające przez ePUAP, np. o dowód 
dla dzieci poniżej 12 roku życia, o wydanie od-
pisów lub udostępnienie informacji. Do tego jak 
wspomniałam wyżej, czas obsługi też się wy-
dłużył. Dla porównania, w sąsiednich gminach 
liczba wniosków w 2022 r. wynosiła: Ksawe-
rów ok. 950 (2 osoby obsługi), Brójce – ok. 601 
(1 osoba obsługi), Pabianice – ok. 5250 (5 osób 
obsługi), Tuszyn – ok. 1400 (1 osoba obsługi)

A co z obsługą pilnych spraw?
Bezwzględnie do takich zawsze zaliczmy spo-
rządzenie aktu zgonu. Tutaj nadal obowiązuje 
rejonizacja i akty zgonu obsługiwane są po-
między umówionymi wizytami. Zazwyczaj też 
udaje się bez umawiania obsługiwać wydawanie 
odpisów aktu stanu cywilnego. Tutaj jednak do-
kument musi być już wprowadzony do Systemu 
Rejestrów Państwowych, który działa od marca 
2015 r. i jest sukcesywnie uzupełniany. Ustawo-
dawca przewidział, że dla dokumentów spo-
rządzonych w miejscowym USC czas na wpro-
wadzenie wynosi tydzień od złożenia wniosku, 
a dla dokumentów zamiejscowych – 10 dni ro-
boczych. Wciąż do wprowadzenia w kraju są mi-
liony dokumentów, a to wymaga czasu. Co wię-
cej, w USC niemal w całości materiały archiwalne 
czyli wymagające zabezpieczeń, a i w dowodach 
osobistych większość dokumentów podlega spe-
cjalnemu nadzorowi. Prowadzone są specjalne 
rejestry i codzienne raporty.

Czy jest perspektywa zmiany 
w zakresie obsługi mieszkańców?
Pracujemy nad zwiększeniem dostępności w za-
kresie dowodów osobistych i urzędzie dodat-
kowy pracownik uczy się procesu wydawania 

dowodów. Jednak to nie jest takie proste. Aby 
powierzyć obsługę dodatkowej osobie, wymaga 
to certyfikacji pracownika w MSWiA. Jest to pra-
ca z danymi osobowymi, często wrażliwymi i nie 
każdy może mieć do nich dostęp. Stąd też for-
ma obsługi, jaka została u nas zorganizowana. 
Na moim biurku piętrzą się dokumenty zawie-
rające dane. Przy tak dużej liczbie spraw i pe-
tentów, taka forma wydaje się być najbezpiecz-
niejsza. Osobiście wolę obsługę przy biurku. 
Jest przyjemniejsza i mniej „urzędowa”, niestety 
ponoszę pełną odpowiedzialność za powierzo-
ne dane. Bardzo lubię rozmowy z mieszkańcami 
i w ten sposób zawarłam wiele wspaniałych zna-
jomości. Wiele urzędów ma zorganizowane sale 
obsługi interesantów. W naszym USC staramy się 
nadal działać bezpośrednio, ale zaostrzane wciąż 
przepisy obowiązujące w całej Polsce też zmu-
szają nas do zmian, choć nie zawsze – w naszej 
ocenie – na lepsze.

Czy czekają nas jeszcze jakieś 
zmiany w najbliższej przyszłości?
O tak! I będzie ich dużo. Od 14 lipca weszła ko-
lejna elektroniczna usługa w zakresie dowodów 
osobistych, czyli eDOWÓD, który będzie dawał 
możliwość potwierdzania tożsamości w urzę-
dach bez konieczności noszenia przy sobie 
tradycyjnego, plastikowego dowodu. Wymaga 
to złożenia wniosku przez aplikację mObywa-
tel, czyli ważnego dowodu i działającej aplika-
cji. Będzie miał inny numer i termin ważności. 
Trzeba też pamiętać, że o ile w wielu sytuacjach 
zastąpi tradycyjny dowód, to nadal nie będzie 
można na jego podstawie przekroczyć granicy 
czy złożyć wniosku o nowy dowód osobisty. 
Trwają też prace nad kolejnymi zmianami w za-
kresie wnioskowania o dowód osobisty i wpro-
wadzeniem kolejnej cechy biometrycznej.

Nie ukrywam, że po doświadczenia ostat-
nich zmian obawiam się etapu wdrażania i ak-
tualizacji systemów. Ostatnia duża aktualizacja 
miała miejsce w kwietniu i wywołała chaos 
niemal w każdym urzędzie. W naszym całko-
wicie przestało np. działać właśnie stanowisko 
do obsługi dowodów osobistych. Awaria trwała 
tydzień. W takich chwilach jesteśmy bezradni. 
Całość działań jest nadzorowana przez Depar-
tament Cyfryzacji MSWiA i czekamy na roz-
wiązanie problemów. Ale obsługa interesanta 
i wszystko co się z nią wiąże, czasem niezado-
wolenie i nerwy, skargi, ubolewania kumulują 
się na poziomie samorządu. Prywatnie dosko-
nale to rozumiem, ale jako urzędnik staram 
się pozostawać z interesantami w kontakcie, 
przekazywać niezbędne informacje, jeśli nie 
bezpośrednio to poprzez strony urzędowe.

Tekst i fot. Włodzimierz Kupisz

W oczekiwaniu 
na dowód osobisty

ROZMOWA Z AGATĄ NAWROCKĄ, KIEROWNIKIEM URZĘDU STANU CYWILNEGO W RZGOWIE
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Rowerowy rajd po gminie 
Rzgów zorganizowało Stowa-
rzyszenie Andrespol Aktywnie. 
Przewodnikiem była Agniesz-
ka Ruta.

– Jeszcze w ubiegłym roku wpadłam na pomysł, 
aby zorganizować rajdy rowerowe po wszyst-
kich gminach powiatu łódzkiego wschodniego 
– mówi radna powiatowa i liderka Stowarzy-
szenia Andrespol Aktywnie Elżbieta Żaczek. 
– Rzgów był piątym etapem naszej turystyki 
rowerowej. – Nasza przewodniczka Agnieszka 
Ruta pokazała nam wiele ciekawych miejsc 

i z ogromną pasją opowiadała zarówno o hi-
storii, jak i obecnych wydarzeniach związanych 
z tym miastem. Trafiliśmy do zadbanej gminy, 
w którym niezapomniane pozostanie wspaniale 
ukwiecone centrum Rzgowa. Ale jeszcze większe 
wrażenie zrobił dostępny dla mieszkańców szalet 
w piwnicach ratusza.

– Zwiedziliśmy najstarszy zachowany zaby-
tek Rzgowa, XVII-wieczny kościół pw. św. Stani-
sława, Biskupa i Męczennika, Ochotniczą Straż 
Pożarną, gdzie druh prezes Stanisław Gajdzicki 
pokazał nam najnowsze, imponujące wyposaże-
nie ochotniczej jednostki ratowniczo-gaśniczej 
– ciągnie opowieść Elżbieta Żaczek. – Jadąc 
Traktem Napoleońskim dotarliśmy do kaplicy 

w Tadzinie z początków ubiegłego stulecia, po-
dziwialiśmy Szkolę Podstawową im. św. Królo-
wej Jadwigi, gdzie piękny, rozległy zielony teren 
boiska dostępny jest bez ograniczeń dla każdego. 
Niecodzienny jest widok wielkiej rzeźby przed-
stawiającej świętą Jadwigę, patronkę tutejszej 
szkoły.

Następnie, uczestnicy wycieczki dotarli 
do Grobowej Góry w Starej Gadce, nekropo-
lii, w której spoczywa ponad 2000 żołnierzy 
różnych narodowości poległych w Operacji 
Łódzkiej i w innych bitwach I wojny światowej. 
Na koniec, w pięknym parku im. Adama Mic-
kiewicza w Rzgowie, tuż obok ratusza rozegra-
ny został konkurs wiedzy, w którym zwycięzcy 

otrzymali nagrody ufundowane przez Urząd 
Miejski. Pierwsze miejsce zajął pabianiczanin 
Tomasz Grabarczyk, który ma już na koncie 
przejechanych 37 szlaków rowerowych w Łódz-
kiem. Po gminie Rzgów jeździł z synem Ada-
mem.

Rajd pomogła zorganizować radna po-
wiatowa Edyta Waprzko. Elżbieta Żaczek jest 
wdzięczna księdzu kanonikowi Krzysztofowi 
Florczakowi za bardzo życzliwe przyjęcie 28 ro-
werzystów. Ma nadzieję, że rzgowianie wezmą 
udział w rajdzie rowerowym w gminie Nowo-
solna.

W. Kupisz, fot. organizatorzy

Dla odmiany, w sobotę 19 sierpnia, radna 
Ewa Tyll skrzyknęła dwudziestkę rowe-

rzystów na wycieczkę nad Stawy Stefańskiego. 
Najmłodszy uczestnik miał 4 lata, a najstarsi 
przekroczyli pięćdziesiątkę.

To była kolorowa ekipa, bo organizatorka 
miała pomysł na konkurs na kolorowe i nie-
oczekiwane przystrojenie pojazdu. Jednak tyl-
ko trzy rowery zwracały uwagę na trasie prze-
jazdu. Wyglądały jak umajone. Były fantazyjnie 
przystrojone świeżymi warzywami, kwiatami 
polnymi i ogrodowymi.

Nad Stawami Stefańskiego dziesięć osób 
w duetach zagrało turniej „w piłkarzyki”. Wy-
grała Lena z Filipem, ale po widowiskowej, 
emocjonalnej i zaciętej walce drugie miejsce 
wywalczył zespół Iwona z Mateuszem.

Suweniry wręczane jako nagrody za aktyw-
ność pochodziły z Urzędu Miejskiego w Rzgowie, 
Parku Rozrywki Mandoria oraz od burmistrza 
Mateusza Kamińskiego. Na wszystkich uczestni-
ków czekał poczęstunek. Wyprawa trwała trzy go-
dziny, ale wspomnień wystarczy na wiele tygodni. 
Przynajmniej. WK, fot. Uczestnicy

ROWEROWI GOŚCIE 
W GMINIE RZGÓW

Jednośladem 
nad stawy
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W sobotni wieczór 5 sierpnia, 
w Kalinku odbył się Integracyj-
ny Piknik Sołecki, który zgro-
madził wielu mieszkańców 
mimo pochmurnej i niepew-
nej pogody.

Piknik był podzielony na dwie części: gry, zaba-
wy pod kierunkiem animatorek, pokazy moż-
liwości wozów strażackich, a także spotkanie 
integracyjne mieszkańców przy specjałach 

przygotowanych przez KGW oraz kiełbaskach 
i kaszance z grilla. Gospodynie przygotowały 
wyszukane dania dla entuzjastów diet bezmię-
snych, ale także wg tradycyjnych przepisów.

Kusił tort owocowy opleciony gałęzią z wi-
nogrona, malin, jeżyn i porzeczki czerwonej. 
Z klasycznych deserów smaczne były jagodzian-
ki paryżanki oraz sernik na zimno. Wzięciem 

cieszył się chleb szarpany czosnkowy i z na-
dzieniem. Kusiły również: schabowy z cukinii, 
małe pizze, naleśniki z farszem, ziemniaki pod 
pierzynką oraz sałatki. Goście chwalili smalec 
od serca oraz pastę z karczochów z suszonymi 
pomidorami oraz koreczki z bazylią.

Piknik był współfinansowany z budżetu 
samorządu województwa „Sołectwo na Plus” 

oraz z funduszu sołeckiego. W imprezie uczest-
niczyli m.in. burmistrz Mateusz Kamiński, rad-
ni: Przemysław Szczech, Zbigniew Waprzko 
i Jarosław Świerczyński, a organizacją wydarze-
nia zajęli się m.in. Anna Szczech – przewodni-
cząca KGW z licznym zespołem oraz naczelnik 
OSP Kalinko Wojciech Grzegorzak.

WK

KalinkoKalinko

Schabowy z cukinii Schabowy z cukinii 
z chlebem szarpanymz chlebem szarpanym

Niedzielne popołudnie, 20 sierpnia, miesz-
kańcy Gospodarza spędzili na pikniku 

strażackim dla dzieci. Trudy upału łatwiej było 
przetrwać dzięki lodom z cukierni Nita, napo-
jom chłodzącym i kurtynom wodnym, przygo-
towywanym przez strażaków OSP Gospodarz 
i gości z OSP Wola Zaradzyńska.

Rodzinny piknik w Gospodarzu obfitował 
w ciekawe pomysły. Referat Ochrony Środowi-
ska UMR, kierowany przez Magdalenę Górską 
promował ekologię. Dla uczestników przygo-
towano karmniki do samodzielnego montażu 
z zapasem ptasich przysmaków na zimę i ksią-
żeczkami do malowania. Oblegane było stoisko 
z kolorowymi mchami. Dzieci pod okiem in-
struktorów tworzyły bajecznie kolorowe stroiki 
do domu.

Stoisko grillowe przypiekało kiełbaski i ka-
szankę, a panie z Gospodarza przygotowały ze-
staw przepysznych ciast prosto z gorącej blachy.

Grupa miłośników nordic walking zade-
monstrowała publiczności rozgrzewkę i wyru-
szyła na 8-kilometrowy spacer, co w taki upał 
było wielkim wyzwaniem. Strażacy demonstro-
wali dzieciom specjalistyczny sprzęt ratunko-
wy. Zorganizowali zawody dla najmłodszych 
w strącaniu pachołków wodą z węży. Wiele 
emocji wywołało tradycyjnie przeciąganie liny. 

W pikniku uczestniczyli m.in. burmistrz 
Rzgowa Mateusz Kamiński, radny Jarosław 
Świerczyński oraz sołtys Henryk Garusiński, 
który był współorganizatorem pikniku wspól-
nie z prezesem OSP Gospodarz Sławomirem 
Głaszczem i naczelnikiem OSP Gospodarz Bar-
tłomiejem Głaszczem.

Tekst i fot. Włodzimierz Kupisz

Impreza w Grodzisku uradowała miejscowe 
dzieci, które miały do dyspozycji lody, mnó-

stwo owoców i napoje, a także watę cukrową 
oraz popcorn. Dla schłodzenia uczestników 
uruchomiono strażacki zraszacz.

W programie łączącym zabawę z pożytecz-
ną nauką, mali strażacy w mundurach uczy-
li się lać wodę z węża do tarczy, przechodzić 
przez tunel, a przede wszystkim jak postępować 
w razie spostrzeżenia osoby, która np. omdlała 
i wymaga pierwszej pomocy. Słoneczna pogoda 
sprzyjała harcom na dmuchańcach i placu za-
baw, no i oglądaniu wozów strażackich.

W pikniku udział wzięli m.in. burmistrz 
Rzgowa Mateusz Kamiński, wiceprzewodniczą-
cy Rady Miejskiej Marek Bartoszewski, naczel-
nik OSP Grodzisko Szymon Kluka, sołtys Zdzi-
sław Wróblewski, a zaopatrzeniem w smakołyki 

zajęło się KGW pod przewodnictwem Małgorza-
ty Berczak. Organizację Integracyjnego Pikniku 
Sołectwa Konstantyna-Grodzisko sfinansowano 
z funduszu sołeckiego oraz dzięki zaangażowa-
niu Rady Sołeckiej i OSP Grodzisko.

Tekst i fot. W. Kupisz

Co nieco dla 
ochłody…

Pożyteczny 
piknik 
strażacki

GospodarzGospodarz GrodziskoGrodzisko
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Jeszcze w lipcu, z rumuńskiej 
Cajvany powróciła 37-osobo-
wa delegacja Rzgowskiej Or-
kiestry Dętej, której towarzy-
szyło dwoje radnych: Ewa Tyll 
oraz Jan Spałka.

Goście ze Rzgowa oraz 5-osobowa delegacja 
włoska z San Bartolomeo, 3-osobowa ukraiń-
ska ze Storożyńca i Czerniowiec uczestniczyli 
w międzynarodowych obchodach Dni Cajvany.

– Rzgów, San Bartolomeo oraz Storożyniec 
dla gospodarzy święta są partnerskimi gmina-
mi. Przedstawiciele czterech krajów uczestniczyli 
w spotkaniu w Urzędzie Miasta Cajvany – opo-
wiada Włodzimierz Kaczmarek, prezes orkiestry.

Ukoronowaniem powitania gości była wy-
miana pamiątek oraz poczęstunek. W sobot-
nie popołudnie Rzgowska Orkiestra Dęta dała 
koncert na letniej scenie wykonując Marsz Au-
gusta, Tijuana Taxi, Marinę, Amici Miei i Mi-
ster dixie. Nasza wokalistka Katarzyna Kuna 

zaśpiewała Sway (ver. Pussycat Dolls), Agata 
Juśkiewicz – Jarzębino czerwona, a Mateusz 
Tomaszewski – Bądź moim natchnieniem. So-
botni wieczór przedstawiciele czterech narodo-

wości integrowali się na biesiadzie przy ogni-
sku. Gospodarze przygotowali m.in. pieczyste 
wieprzowe z rusztu. W kolejnym dniu pobytu 
na bardzo gościnnej ziemi rumuńskiej miał 

miejsce barwny korowód ulicami miasteczka. 
W korowodzie uczestniczyły zespoły folklory-
styczne z regionu.

Część turystyczna była bardzo interesująca. 
Przedstawiciele gminy Rzgów zwiedzili mona-
styr w Woroneżu, który dla Rumunów ma ta-
kie znaczenie jak Jasna Góra dla Polaków. Nasi 
zwiedzili twierdzę w Suczawie, dawnej stolicy 
Mołdawii. Była ona oblegana w 1497 roku przez 
wojska króla polskiego Jana Olbrachta. W Su-
czawie znajduje się siedziba Związku Polaków 
Rumunii. W mieście żyje około ćwierć tysiąca 
Polaków. W Cacico delegacja gminy Rzgów od-
wiedziła neogotycką bazylikę mniejszą Wnie-
bowzięcia Najświętszej Marii Panny zbudowa-
ną przez Polaków w 1904 roku.

Prezes Włodzimierz Kaczmarek podkre-
śla, ze delegacja rzgowska została przyjęta 
w Cajvanie z wyjątkowo wielkimi względami. 
Uczestnicy zostali zakwaterowani w urokliwym 
hotelu. Pobyt rzgowskiej delegacji trwał 6 dni 
i zakończył się częścią rekreacyjną nad Balato-
nem na Węgrzech.

W. Kupisz, fot. uczestnicy

Monika Pawlik, zastępca burmistrza Rzgowa 
wraz z innymi samorządowcami uczestni-

czyła w lipcowym Międzypowiatowym Święcie 
Policji w Opocznie. Po uroczystości złożyła gra-
tulacje awansowanym i odznaczonym funkcjo-
nariuszom z Komisariatu Policji w Rzgowie.

Tegoroczne święto miało wyjątkowy cha-
rakter, bowiem opoczyńscy policjanci obcho-

dzili je wspólnie z KMP w Piotrkowie 
Trybunalskim, komend powiatowych 
z Rawy Mazowieckiej, Tomaszowa 
Mazowieckiego, Brzezin oraz Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego. Pośród go-
ści znaleźli się m.in. podinsp. Krzysz-
tof Balcer, przewodniczący NSZZ Po-
licjantów w Łodzi, marszałek senior 

Antoni Macierewicz, a także senator Krzysztof 
Kwiatkowski. Nie zabrakło posłów: Grzegorza 
Lorka, Grzegorza Wojciechowskiego, Cezarego 
Grabarczyka, Małgorzaty Janowskiej, Dariusza 
Klimczaka. (WK), fot. Policja i UMR

Gminny Ośrodek Sportu, Turystyki i Re-
kreacji w Rzgowie zaprasza do udziału 

w kolejnej edycji Hobby Horse, która zostanie 
rozegrana w Hali Sportowej 10 września 2023 
roku. Wpisowe wynosi 80 zł.

Hobby Horsing polega na odwzorowaniu 
zawodów jeździeckich. Uczestnicy „jeżdżą” 
na kukiełkach przypominających głowę konia. 
Jeśli są skoki, to zazwyczaj się ścigają. Jeśli jest 
ujeżdżenie, to wykonują różnego typu figury. 
Dyscyplina powstała w Finlandii. W Skandy-
nawii jest to bardzo popularny sport od ponad 
dekady. Małe dzieci często spędzają czas z rodzi-
cami, którzy jeżdżą konno i same chciałyby mieć 
konia. Uprawianie hobby horsing z jednej strony 
sprawia dużą frajdę, a z drugiej – uczy także, jak 
opiekować się zwierzęciem. Fot. GOSTiR

Święto partnerskiej Święto partnerskiej 
Cajvany w czterech Cajvany w czterech 
językachjęzykach

Międzypowiatowe Międzypowiatowe 
Święto PolicjiŚwięto Policji

Wyścigi konne Wyścigi konne 
w Rzgowiew Rzgowie
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Niedziela, 27 sierpnia była dru-
gim akcentem tegorocznych 
obchodów Dni Rzgowa. Piknik 
Miejski zorganizowano na sce-
nie przed ratuszem oraz w par-
ku im. Adama Mickiewicza. 
Pogoda dopisała, humory jesz-
cze bardziej, bo przygotowano 
atrakcje dla każdego.

Niedzielny Piknik Rodzinny obfitował 
w niespodzianki. Na stoisku Referatu 

Ochrony Środowiska UMR pojawiły się woliery 
z kolorowymi ptakami z kolekcji Sylwestra Bin-
kowskiego. Papużki faliste oraz aleksandretty 
swoimi głosami nie były jednak w stanie prze-
bić się przez głośną muzykę dobiegającą z re-
jonu sceny.

Na tymże stoisku niemal bez przerwy ob-
racało się koło fortuny, a dzieci odpowiadały 
na pytania konkursowe i wygrywały ekologicz-
ne zestawy upominkowe. W drugim namiocie 
gminy Rzgów mieszkańcy przystawali na kawę 
z ciasteczkiem.

Natomiast z drugiej strony magistratu za-
parkował zielony furgon z gulaszem z dziczy-

zny. Organizator poczęstunku przygotował 500 
bezpłatnych porcji. Publiczność oklaskiwała 
koncerty Rzgowskiej Orkiestry Dętej oraz Ze-
społu Pieśni i Tańca „Rzgowianie”. W parku 
rozłożono dmuchańce i atrakcje dla najmłod-
szych, a symulatory rajdowe przyciągały mi-
lusińskich – amatorów jazdy na wirtualnym 

torze. Piotr Bielak, akrobata rowerowy zapre-
zentował pełen emocji program.

Publiczność masowo nadciągnęła w mo-
mencie, gdy na scenie wystąpił zespół „Piękni 
i Młodzi – Dawid Narożny”. Dawid Narożny 
i Agbe osiągnęli olbrzymi sukces z utworem 

„Ona działa na mnie jak”, który w ciągu dwóch 
miesięcy przekroczył 30 mln odsłon w sieci. 
Drugą gwiazdą niedzielnego pikniku był „Sa-
mokhin Band” – łódzki zespół, który powstał 
w 2008 r. z inicjatywy Pavla Samokhina, wirtu-
oza trąbki i wokalisty. Muzyka, którą wykonuje 
zespół to energetyczna mieszanka jazzu, funky, 

rock’n’rolla oraz wschodniego folku – wzmoc-
niona mocnym rockowym brzmieniem.

Na Pikniku Rodzinnym pojawili się m.in. 
Mateusz Kamiński, burmistrz Rzgowa i zastęp-
ca – Monika Pawlik, sekretarz gminy Katarzy-
na Berczak-Lato, Miron Ossowski i Magdalena 

kierownicy referatów w UMR, Agata Nawrocka 
– kierownik USC, Stanisław Zaborowski – prze-
wodniczący Komisji Spraw Społecznych RM, 
radny Jarosław Świerczyński, Danuta Szymczak 
– przewodnicząca KGW gminy Rzgów.

Tekst i fot. Włodzimierz Kupisz

piknik miejski w parkupiknik miejski w parku

Drugi dzień Drugi dzień 
pysznej pysznej 
zabawy!zabawy!


